
RABĄ ohll[tY
8I.337 WAPIELSK

Fwiat.yóinski
r{. EijviłJjpiliió,llr" Protokół Nr IX/l6

z XXVII sesji Rady Gminy Wąpielsk
odbytej w dniu 28 lipca 201ó roku w godzinach 9:00- 10:40

w Sali Narad Urzędu Gminy w Wąpielsku

obradom przewodniczył Tomasz Czajkowski - Przewodniczący Rady Gminy Wąpie1sk.

W Sesji udział brało 10 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

W Sesji brali udział: Wójt Gminy - Dariusz Górski, Seketarz Gminy Agnieszka Matyjasik,
Skarbnik Gminy Jolanta Rzeszot, p.o. Kierownik Samorządowego Zakładu BudŻetowego -

Izabela Lewandowska' p.o. Kierownik Zakładu Administracyjnego SZkół _ Magdalena Zaniecka,
Radca Prawny - Mirosław Szczawiński - Iista obecności stanowią załącznik nr 2 do plotokołu.

Ad. 1.

Otwarcie obrad.

Tomasz Czajkowski Przewodniczący Rady otworzył obrady XXVII Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący powitał wszystkich zebranych.

Przewodniczący strł'ierdził. że na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy' zgodnie z listą
obecności w obradach uczestniczy 10 radnych. wobec czego istnieje wymagane quorum do
podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad.2.

Przyjęcie porządku obrad.

Tomasz Czajkowski Przewodniczący Rady Gminy przedstawił planowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołów z XXV i XXVI sesji Rady Gminy Wąpielsk.

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchw'ałę budżetową Gminy Wąpielsk na rok 20i6.

5. Podjęcie uchwały Zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Wąpielsk na lata 2016-2026 .

6. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru rttworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w

Radzikach Dużych.

7. Podjęcie uchw_ały w spraw-ie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów

przedszkolnych w szkołach podStawowych.

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji

Gminy Wąpielsk na lata 2016-20Ż3 .

9. Podjęcie uchwały w w sprawie zaciągnięcia poŻyczkl długoterminowej z Wojewódzkiego

Funduszu ochrony Środorł'iska i Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem na

,Zaklp z dostawą f'abrycznie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego z



napędem 4x4 z rnodułem ratownictwa chemiczno-ekologicznego dlajec'lnostki oSP Raaziu j ,'
Duże''.

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały.

11. Podjęcie uchrvały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami

sołectw: Długie I, Długie II, Wąpielsk I, Wąpielsk II, Rumunki ŁapinóŻ' dotyczących

zmian nazwy miejscowości.

I 2. Sprawozdania i inlormacje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

b) Przewodniczącego Rady Gminy

13. Wolne wnioski

14. Zapytaria i interpelacj e.

15. Zakończenie sesji.

Radny Adam Jabłoński złożył wniosek formalny o przełożenie punktu ó. tj. Podjęcie uchwały w
sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Radzikach DuŻych na następną
sesję. Powiedział, że w tej sprawie nie było Żadnych konsultacji, nie odbyło się posiedzenie komisji
oświatowej i wnioskuje o przesunięcie podjęcia uchwały na następną sesję.

Radna Danrrta Duda poprosiła o wyjaśnienie tej sprawy, bo nie uczestniczyła lv ostatnich sesjach
Rady Gminy.

Radni wyjaśnili kwestię dotycząca utworzenia Zespołrr Szkolno _ Przedszkolnego w Radzikach
DuŻych.

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przesunięciem podjęcia uchwały w sprawie zamiaru
utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Radzikach Dużych na następną sesję po
posiedzeniu komisj i oświat1'

Za przesunięciem głosowało 6 radnych, przeciw 3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Wniosek formalny r.viększością głosów został przyjęty.

Przewodniczący poddał pod głosolł,anie porządek obrad.

Udział w głosowaniu wzięło 10 radnych. W wyniku głosowania jednogłośnie został przyjęty
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stw-ierdzenie quorum.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołów z XXV i XXVI sesji Rady Gminy Wąpielsk.

4. Podjęcie uchlvały zmieniającej uchwałę budżetową Gminy Wąpielsk na rok 2016.

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Wąpielsk na lata 20l6-2026.

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałór.l

przedszkolnych w szkołach podstawowych.

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracolvania Lokalnego Programu Rewitalizacji



Grniny Wąpielsk na lata Ż0l6-2023 '

8. Podjęcie uchwały w w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego

Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem na

,Zakup z dostawą t-abrycznie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego z

napędem 4x4 z modułem ratownictwa chemiczno_ekologicznego dla jednostki oSP Radziki

DuŻę''.

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami

sołectw: Długie I' Długie Ii' Wąpielsk I' Wąpielsk II, Rumunki ŁapinóŻ' dotyczących zmian

nazw;r miejscowości.

l1. S praił ozdan il i inlormacje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

b) Przewodniczącego Rady Gminy

12. Wolne wnioski

13. Zapl.tania i interpelacje.

14. Zakończenie sesji.

Ad.3

Przyjęcie protokolu z XXV i XXVI sesji Rady Gminy Wąpielsk.

Przewodniczący powiedział, że zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Radni otrzymali proj ekty
protokołów razem z materiałami na sesję i mogli się z nim zapoznać. Zapyrał, czy Radni zgłaszaią
uwagi do proj ektu protokołu z XXV sesji Rady Gminy. Radni nie wnieśli u\łag. wobec powyŻszego
Przewodniczący zarząclzil głosorł an ie.

Za pruyjęciem protokołu głosowało 10 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie
było. Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Przewodniczący zapytał, czy Radni wnoszą uwagi do projektu protokołu z XXVI sesji Rady
Gminy. Radni nie wnieśli uwag' wobec powyżSzego Przewodniczący zaruądził głosowanie.

Za przyjęciem protokołu głosowało 9 Radnych, głosów przeciwnych nie było' 1 Radny wstrzymał
się od głosu. Protokół większością głosów został przyjęty.

Ad.4

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwalę budżetową Gminy Wąpielsk na rok 2016.

Pani Skarbnik powiedziała. ze Radni otrzymali nowy projekt uchwały, ponie\łaŻ ten z 18 lipca
zmienił się.

Pani Skarbnik powiedziała. że zos|ały uealnione planowane dochody brrdżetowe. Została
podpisana umowa na remont drogi ŁaptnóŻ - ŁapinóŻek. Dofinansowanie będzie uyŻsze o
106 tys. zł' dlatego jest zwiększenie dochodów. Zwiększenie dochodów ze względu na złoŻone i
planowane do złożenia wnioski na temomodemizację Urzędu Gminy w Wąpielsku 34 267,00 zł,



oSP 239 153.00 zł. Szkoły Podstau,owe w Radzikach DuŻych. Półwiesku Małym i Długiem 1 396
)'I3 zł" z czego Półwiesk Mały jest nową pozycją we wniosku. Zw.iększenie wpływu m.in. z
odpłatnego nabycia prawa rłłasności o ponad 50 tys. zł. Pozostałe dochody to dotacje na oświatę i
GoPS w wysokości 136 tys. zł

Pani Skarbnik powiedziała, Że z wydatków został zdjęty Wydatek 306 400 zł z wydatku na zakup
samochodu strazackiego. Wyjaśniła, że na początku łączna zaplanowana wartość wydatku na
samochód wynosiła 840 tys' zł, zdjęta została kwota 306 400 zł, ponieważ oSP otrz1,mała dotację z
Komendy Głównej Państwowej StraŻy PoŻamej z Warszawy, więc zmniejszył się nasz wydatek.

Kwota 306 400 zł została przesunięta na wydatki bieŹące tj. 23 tys. zł na działalność pozostałą
Urzędu Gminy m.in. dożynki i imprezy integracyjne' 10 tys. zł na promocję, 70 tys. zł na
wodociągi, 145 tys zł na drogi. materiały i wynagrodzenia pracowników'. 16 tys. zł na oSĘ l7 tys zł
na GoPS, 3 tys. zł na materiały do Urzędu Gminy, l0 tys. zł na PFRON. Dodała, że weszliśmy na
PFRoN ze względrr na umowy podpisane w maju z Urzędem Pracv na zatrudnienie pracowników.

W kwestii zadań inwestycyjnych zmniejszył się wydatek na dofinansowanie budowy drogi
Wąpielsk - Półwiesk DuŻy _ Półwiesk Mały, bo mamy juŻ umowę i znamy dokładna kwotę -
wartość inwestycji wyniesie 368 tys zł. ZwTot kosŹów wyniesie 13l 250 zł z FoGR-u. Zmniejszył
się także koszt budowy drogi Łapinóż Łapinóżek" który wyniesie 767 553 tys' zł. Kolejna zmiana
to zwiększenie o 42 tys. zł dztałania termomodemizacji budynku Urzędu Gminy, poniewaŻ jutro
zostanie złożony wniosek. ZałoŻenie termomodemizacji remizy oSP w Wąpielsku 699 tys. zł
planowany zwrot - 239 l53 zł. Nowa inwestycja to temomodemizacja Szkoły Podstawowej w
Półwiesku Małych' łączna war1ość inwcstycji 505 tys zł dofinansowanie' nasz wkład 229 175 zł.

Przewodniczący zap\,tał' czy te kwoty Zabezpieczone na termomodemizację zwiększają defic1.t i na
jaki okres jest rozpisany kredyt.

Pani Skarbnik odpowiedziała, Że jest rozpisany kred1t na 10 lat. Jak otrzymamy dofinansowanie
wtedy będziemy podejmowali decyzje" czy go Zaciągniemy.

Radna Danuta Duda zapytała o kwestię przesunięcia kwoty 17 tys zł na GoPS skoro zmniejszyła
się liczba podopiecznych. czy aŻ o tyle zwiększyła się składka. Środki były Zaplanowane. ajeszcze
.je zwiększamy.

Pani Skarbnik odpowiedziała. Że są to informacje przekazane ptzez Partią Kierownik GOPS i
księgową. Dodała. Że kwota pieniędzy. która do tej pory była przekazu:ra na GoSP była tylko na
pewien czas.

Radna Danuta Duda porł,iedziała, ze myślała, że koszly są zaplanowane na cały rok' a teraz
dochodzi jeszcze 17 tys. zł.

Pani Skarbnik powiedziała' Ze pieniędzy juz brakowało i musiała je przekazać' Wyjaśniła' że jak
środki nie będą wykorzystane to wlócą do Urzędu Gminy.

Przewodniczący zap1Ąał z czego te środki zostały przesunięte.

Pani Skarbnik odpowiedziała. Że z róŻntcy z samochodu strażackiego.

Radna Danr-Lta Duda prz1toczyła zapis z załoŻeń inwestycyjnych, że kosŹ 80 tys. zł był załoŻony na
cały 2016 rok i był oszacowany realnie na'ł5 tys. zł na pierwsze półrocze. Było 5 podopiecznych.
teraz jest 4 i koszt musi jeszcze wzrosnąó. Dodała, że tego nie rozumie.

Radny Henryk Szteler zapytał dlaczego kosŹy wzrosły skoro ubył 1 podopieczny.

Pani Skarbnik w1jaśniła, Że wpĄ'wa bardzo dużo wniosków o dofinansowanie do mieszkań i na
dodatek energetyczny, które też są z GoPSu. Dodała' że do1inansowania te tylko w małej części Są
pokr1łvane Z budŻetu pańStwa. pozostałą cZęść musi dołożyć Gmina.

Radna Danuta Duda zapytała z czego to wynika. czy jest to związane Ze spadkiem zarobków.



Pani Skarbnik powiedziała' Że być moŻe więcej osób dowiedzialo się o takiej moŻliwości, albo tak
spadły dochody', że się kw'alifikują.

Przewodniczący zapytał na co zostało przesunięte l45 tys. zł z kwoty 306 400 różnicy z
samochodu strażackiego.

Pani Skarbnik powiedziała, Że ogólnie na drogi. w tym materiały i wynagrodzenia _ 30 tys. zł,
poniewż jest 14 pracowników gospodarczych, którzy mają dofinansowanie, ale zanim je
dostaniemy musi być zabezpieczona taka kwota.

Radny Stanisław Więcławski zaproponował. że 300 tys. zł moŻe zostać przesunięte na Spłatę
kredytu z WFoŚiGW na samochód strażacki.

Wójt odpowiedział. Że poŻyczkajest korzystniejszym rozwiązaniem, bo moŻliwe jest umorzenie w
wysokości 250ń nawet 30% zaciągniętego zobowiązania. Dodał, ze korzystniejsze jest zaciągnięcie
poŻyczki niż finansowanie z własnego budŻetu. Gmina otrzymała promesę na kwotę 42O tys. zł.
Zaznaczył, Że wszystko za\eży od wyniku przetargu.

Przew-odniczący powiedział' Źe umorzenie będzie na koniec okresu spłaty poŻyczkl'.

Przewodniczący zapfał, cz7, Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
wobec powyższego Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie'

Za przyjęciem uchwały głosowało l0 Radnych. głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie
było.

Uchwala nr XXVII/I29/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 lipca 201ó zmieniająca
Uchwałę Nr XVIII/77i15 Rady Gminy w Wąpie|sku z clnia 29 grudnia 2015 roku w sprawie
uchwalenia budżetu na 2016 rok zostaIa podjęta jednogłośnie.

Ad.5

Podjęcie uchwaĘ zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognory Finansowej
Gminy Wąpielsk na |ata 2016-2026.

Pani Skarbnik powiedziała, Że zmlany w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmiany w
uchwale budżetowej. Dochody bieŻące w kwocie 1zl 123 504 zł. dochody majątkowe 3 O18 696 zł.
Wydatki bieŻące 13 525 287 zł, wydatki majątkowe 5 257 5'ł8 zł. Defic1.t budŻetowy będzie
wynosił 1 310 637'16 zł. Wartość prą,chodów będzie wynosiła 1 476 091 zł' a rozchodów
165 451 zł.

Przewodniczący zap71ał' czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
wobec powyższego Przewodniczący odcz1.tał treśó ucl-rwał;l i zarządzlł głosowanie.

Za prz1'jęciem uchwały głosowało 10 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie
było.

Uchwala nr XXVII/I30/16 Rady Gminy w Wąpie|sku z dnia 28 lipca 2016 zmieniająca
Uchwałę NrYl22/ll Rady Gminy w Wąpielsku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wąpielsk na lata 2016 - Ż026 została podjęta .jednogłośnie.

Ad.6

Podjęcie uchwaĘ w sprawie ustalenia planu sieci pub|icznych przedszkoli i oddziałów
przedszkolnych w szkołach podstawowych.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zap1tał. czy Radni zgłaszają do niego uwagi.

Radn;' Henryk Szteler zap\.tał, czy taki plan musi bvó tworzony.



Magdalena Zaniecka _ p.o. Kierownik Zakladu Administrac1'jnego Szkół wyjaśniła' Że kwestia
dot-vczy tylko przedszkoli ..zerórvek'' i dotyczv tylko uporządkowania, nie r,vnosi nic nowego.

Przewodniczący Zap>Ąał, czy Radni zgłaszają jeszcze jakieś pytania. P}.tań nie było. wobec
po\łTższego Przewodniczący zarządzlł głosowanie.

Za prz-vjęciem rrchwały głosowało 10 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie
było.

Uchwała nr XXVII/l3l/l6 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 |ipca 2016 r. w sprawie
ustalenia planu sieci publicznych przedsZkoli i oddziałów przedszkoInych w szkołach
podstawowych została podjęta jednogłośnie.

Ad.7

Podjęcie uchlvaĘ w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji
Gminy Wąpielsk na lata 20l6-2023.

Pani Sekretarz wyjaśniła. Źe Gmina może pozyskać środki na rozwój oraz inwestycje zwtęane z
rewitalizacją terenów zdegradowanych. Prz11'oczyła lragment uzasadnienia, tj. ,.opracowanie
Lokalnego Programu Rewitalizacji obejmowało będzie 2 etapy:

1. opracowanie części diagnostycznej programu wraz z przeprowadzeniem konsultacji
społecznych i publikacją ich wyników. Część diagnostyczna pozwoli wyznacą,ć granice
obszaru zdegradowanego' na podstawie analizy kyzyso\łych czynników, zjawisk
społecZnych. gospodarczych. przestrzenno-tunkcjonalnych i technicznych tego obszaru oraz
wskazać obszary do rewitalizacj i.

2. opracowanie części programowej, której celem będzie uzyskanie opisu pożądanego stanu
obszaru po przeprowadzeniu rewitalizacji. Zawierać ona będzie cele rewitalizacji oraz listę
najwazniej szych przedsięwzięó rewitalizacyjn1'ch wraz z ich opisami, opis systemu
realizacji i monitorowania wdraŻania program]-l rewitalizacji. Następnie przeprowadzenie
konsuhacji społecznych i publikacja ich wyników."

Przewodniczący zapytał' czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli ulvag'
wobec powyŻszego Przcwodniczący odczytał treść uchwały l zarządz|ł głoSowanie'

Za przyjęclem uchwały głosowalo 10 Radnych, głosów przeciwnych i lvstrzymujących Się nie
było.

Uchlvała Nr XXVII/I32/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 lipca 2016 r' w sprawie
przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wąpielsk na lata
Ż016-2023 została podj ęta j ednogłośnie.

Ad.8

Podjęcie uchwaĘ w.w sprarvie zaciągnięcia połczki długoterminowej z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem na
,,Zakup z dostawą fabrycznie nolvego średniego samochodu ratolvniczo-gaśniczego z napędem
4x4 z modułem ratownictlva chemiczno-ekologicznego dla jednostki oSP Radziki Duże''.

Wójt wyjaśnił' Że to jest właśnie ta poŻyczka' o któIej była mowa na kwotę 420 tys. zł z
przeznaczeniem na zakup samochodu straŻackiego i możliwością uzyskania 25_30o% umorzenia.
Dodał. Źe oprocentowanie poŻyczkl wynosi 2_3%. Przy tej kwocie pożyczki umorzenie może
wynieśó ok. 100 t1,s' zł.

Przewodniczący odcz1tał treśó uchwały i zap1tał' czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały.



Radny Hen'vk Szteler zap1.tał o termin realizacji.

Wójt odpowiedział' Że ptzetarg jest ogłoszony. Dodał. Że poprzedni został uniewaŻniony' bo
wpłynęła tylkojedna ot'efta i zawierała bardzo wysoką cenę samochodu.

Przewodniczący zapytał, czy Radni zgłaszają jeszcze jakieś pyania. P1tań nie było' wobec
powyżSzego Przewodniczący zarządz|ł głosowanie.

Za przyjęciem uchrł.ały głosowało 10 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie
było.

Uchwała Nr XXVII/I33/I6 Rady Gminy w Wąpielsku z dni.a 28 lipca 201ó roku w sprawie
zaciągnięcia pożyczkj dlugoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środolviska i
Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznzczeniem na ,,Zakup z dostawą fabrycznie nowego
średniego samochodu ratowniczo-gaś niczego z napędem 4x4 z modułem ratownictwa
chemiczno-ekologicznego dla jednostki oSP Radziki Duże'' zostala podjęta jednoglośnie.

Ad.9

Podjęcie uchwaĘ w sprawie uchylenia uchwaĘ.

Przewodniczący odcz1.tał treść projektu uchwały i zapytał, czy Radni zgłaszają do niego uwagi.
Radń nie wnieśli uwag'

Radca prawny wyjaśnił' Że uchwały o tej samej treści były podejmo\łane i nadzór nie zgłaszał
uwag. W przypadku tej podjętej uwagi nadzór zarzlc1ł, że powinien być zapis ,.mieszkańcy'', a nie
,.stali mieszkańcy'', nie powinno być też w ankiecie PESELu. Dodał równieŻ. Że w j ednej uchw-ale
może być uchylona poprzednia i podjęta właściwa.

Przewodniczący powiedział, Że na tej sesji moŻemy uchylić niewłaściwą i podjąć Stosowną
uchwałę' następnie zarządził głosowanie.

Za pruyjęciem uchwały głosolvało 10 Radnych. głosów przecirł'nych i wstrzymujących się nie
było.

Uchwala Nr XXVIV134/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 lipca 2016 roku w sprawie
uchylenia uchwały została podjęta jednogłośnie.

Ad.10.

Podjęcie uchwaĘ w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami
sołectw: Dlugie I' Długie II' Wąpielsk I' Wąpielsk II' Rumunki Łapinóż, dotyczących zmian
nazwy miejscowości

Radca prawny powiedział. Że Są tlzy ośrodki nadzoru i wszystko zaleŻy od tęgo kto sprawdza.
Dodał, ze ocena może byó tóżna.

Przewodniczący zapyĄał^ czy Radni zgłaszają uwagi do proj ektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag'
wobec powyższego Przelvodniczący odczytał treść uchwały i zarządz|ł głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie
było.

Uchwała Nr )LXVII/I35/I6 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 |ipca 2016 roku w sprawie
przeprolvadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami solectw: Dlugie I, Dlugie II,
Wąpielsk I' Wąpielsk II, Rumunki ŁapinóŻ, doĘczących zmian nazwy miejscowości została
podięta jednogłośnie.



4d.11.

Sprawozdania i informacje:

a) Wóita Gminv

Przewodniczący poprosił Wójta Gminy o przedstawienie bieżących in1brmacj i.

Wójt Gminy powiedział, że uczestniczył w spotkaniu odnoście organizacji AGRYw Rypinie.
sprawy sąjeszcze w toku' ale złoŻył deklarację pomocy w przygotowaniu DoŹynek Powiatowych z
uwagi na tymczasowy brak bazy kulinamej w powiecie. Dodał, Że w ramach DoŻynek moŻna
uczestniczyó w konkursach Talent Show i Miss Agry oraz zachęcił do uczestnictwa.

Wójt poinformował. że odbyło się 90-lecie ochotniczej Straży Pozamej w Wąpielsku. W
uroczystości uczestniczyli m.in. poseł Zbigniew Sosnowski oraz poseł Paweł Szrarnka. Wójt
podziękował również organizatorom uroczystości.

Wójt przekazał infbrmacje o przeprowadzonych konsrrltacja społecznych dotyczących ploglamu
rewitalizacji. Dodał. że w wyniku oceny wskźników zostały zakwalifikowane obszary: Wąpielsk I,
Wąpie1sk II oraz Ruszkowo.

Wójt poin1brmował równieŻ' Że Gmina Wąpielsk gościła Busa 500+. Spotkanie odbyło się w
ramach kampanii promującej proglam 500+. W spotkaniu uczestniczył Wicewojewoda Kujawsko-
Pomorski Józef Ram1au.

Wójt powiedział lównież. Że 2 lipca odbył się Festyn Rycerski w Radzikach Dużych. Podziękował
wszystkim którzy rłłączyli się w jego prz}'gotowanie. m.in. KGW Wąpielsk i Ruszkowo, Klubowi
Seniora, Panu Andrzejowi Szalkoi.vskiemu. ańystom, którzy wystąpili na scenie, pracownikom
Urzędrr' Radnym i Sołtysom, którzy wzięli udział w wydarzeniu.

Wójt przekazał również informację, Źe odbyło się spotkanie dotyczące budowy puydomowych
oczysz.czalni ścieków - zapisało się 90 osób. Dodał, ze zostanie zorganizowane kolejne spotkanie
celem przekazania bieŻących inlbrmacji Zaintelesowanym.

Wójt przypomniał także o ogłoszonym konkursie Mój Piękny ogród i Moja Piękna Zagroda oraz
zachęcił do udziału. Dodał, Że Gmina uzyskała doflnansowzmie na zakup nagród w tych konkursach
z WFOSiGW w Toruniu.

Wójt dodał równieŻ. Że zakończyła się kontrola z RIo. protokół z zaleceniami zostanie podpisany w
ciągu 60 dni.

Wójt powiedział równieŻ. że uczestniczył w spotkaniu organizowanym przez Miasto Rypin' w
którym uczestniczył m.in. Wicepremier Mateusz Morawiecki i kilkunastu posłów. Spotkanie
dotyczyło zagadnień odpowiedzialnego roz\\'oju.

Wójt wspomniał równieŻ o festilvalu balonowym, który odbył się lv R1pinie. a takŻe o pikrriku
balonowym w Wąpielsku.

Wójt poinformował, Że przetarg na budowę drogi w Łapinóżku wygrała firma z Lipna. Wartość
zakładana inwestycji wynosiła 800 q's. zł, po przetargu 730 219 zł' Dofinansowanie wyniesie
66'3 oń- czyli Zwrot w wysokości 464 tys. zł. Koszt faktyczny wniesie 265 tys. zł. Droga w
Półwiesku Małym będzie budowana przez firmę STRABAG. Wartość zakładana inwestycji
wynosiła 600 tys. zł, po przetargu 368 tys. zł. Dofinansowanie wyniesie 131 tys. zł.

Wójt poin1bnnował również o awarii woclociągu w Radzikach DuŻych. Awaria miała miejsce pod
nową drogą. Dodał, że wodociąg nie był naniesiony na mapy! był zbudowany z rur metalowych z
lat 70{ych. Zdecydowano o budowie nowego wodociągu na długości 500 m co generuje kolejne
koszty.

Przewodniczący powiedział" Ze Radni zgłaszali problem' Że pod drogą jest wodociąg. Zap1tał
również. czyjak nie znajdzje się tańszy samochód straŻacki to bęclziemy musieli dołoŻyć r.ł ięcej.



Wójt wyjaśnił" Że w tym roku jest w1'soki kurs euro i Z tego wynika WyŻsza cena samochodu.
Dodał' że na rynku nie ma zb1t wielu tlrm ol-erujących samochody przystosowane dla strazy
pożamej. a do przetargu podeszła tylko jedna firma. Dodał równieŻ, Że w przypadku budowy drogi
na Biclawki z uw'agi na w,artość inwestycji nie musi być ogłaszany przetatg wystalczy
postępowanie olertowe.

Wójt dodał również, Że do działania termomodemizacja zostaje zgłoszona Remiza oSP w
Wąpielsku' gdzie przeprowadzona zostanie rozbudowa, Szkoła Podstawowa w Półwiesku Małrłl
oraz budynek Urzędu Gminy. Zaznaczył. Że kwoty po przetargach powinny byó niższe.

Wójt wyjaśnił. Ze koszt budowy drogi powiatowej Wąpielsk-Plebanka na odcinku 500m uległ
obniŻeniu o ok. 100 tys. zł, więc wańość 25-procentowego udziału Gminy będzie również niższy.
Nie wyniesie 88 tys. zł tylko ok. 50 tys. zł.

Radny Henryk SŻeler zapytał o kwestię Studni w ŁapinóŻku' czy przed budową drogi zostanie ta
sprawa wyj aśniona.

Wójt odpowiedział' ze odb1,ły się oględziny z inwestorem' który posiada sprzęt, Źeby studnię
przebudowaó. Trwaj ą ustalenia z projektantem.

Radny Henryk Szteler zap1.tał również o kwestię zapłaty za wykupione grunty pod drogę w
kierunku Lamkowizny. Powiedział. że to wstyd, aby zapłata za grunty nastąpiła po upływie tak
długiego czasu.

Wójt wyjaśnił' że chodziło o dw'ie działki 1,2 a i 1,5 a' właściciele otrzymali po 1 tys. zł. Dodał
równieŻ, Że koszty notariusza byĄ' wysokie .

Radny Adam Jabłoński powiedział, Że też mów|ł o działce w Ruszkow'ie.

Przewodniczący zap1Ąał czy wodociąg moŹna tam przebudować.

Wójt odpowiedział. Że nie planuje przebudowy wodociągu. Dodał, Że kwestia przebudowy linii
energetycznej jest równieŹ w toku. Teraz Energa w najbliższym czasie ogłosi przetarg na
przebudowę linii.

Radna Danuta Duda zapytała o przewid1.wany termin naprawy wodociągu i dlaczego pracownicy
pracują tylko do 15.

Izabela Lewandowska _ p.o. Kierownik Samorządowego Zakładu Budzetowego powiedziała, że
awaria jest bardzo poważna, miejsce nieszczelności było bardzo trudno zlokalizować, bo w1'kop
cały cZaS Zalewało. Dodała, ze rura biegła przez sam środek jezdni. Zaznaczyła również, że jest
okres Żniq pogoda sprzyja. a pracownicy sZB teŻ mają swoje gospodarstwa i muszą w nich
pracować. Dodała, Że nie moŻe nikogo zmusić do pracy po godzinach, a pracownicy robią co mogą.
Powiedziała, Żę trzeba b1,ło czekać, euZ na polu Zostanie ścięte zboze, aby mozna było na nie
wjechać. Zaznaczyła^ Że l'vyciek był bardzo duży. Dodała, Że dzisiaj zostały wykonane dwa
przewierty. Nowa linia miała byó do hydrantrr, a okazało się' Że hydrant jest na starej linii.
SANEP]D będzie musiał pobrać próbki wody' Żeby moŻna było włączyó wodę. Dodała' że
przewiert jest juŻ zrobiony. Przeprosiła bardzo za utrudnienia i dodała, Ze wszyscy starają się
usunąć awarię jak najszybciej. Dodała' Że odjutra woda powinna być.

Radny Henryk Szteler powiedział, że sygnalizował ten problem 1eszcze przed budową drogi. Dodał,
że trzeba było to spralvdzić, być moŻe przełożyć ruIę.

Przewodnicząc1' poparł Radnego Flenryka Sztelera powiedział' Że fakt ten był zgłaszany. Należało
wykopać rurę i to sprawdzić.

Wójt odpowiedział, że w dokumentacji nic nie było.

Przewodniczący powiedział' ze były sugestie. że 300 m jest pod drogą.

Pani Kierownik powiedziała' Że teraz to juŻ tego nikt nie odwróci. Dodała, Źe w inwentaryzacji nic



nie było. Zaznaczyła. Ze ta Sama syuacjajest w Ruszkowie. bo tam 1eŻ są bardzo Stare ruly.

Przewodniczący dodał, Że na takie sygnały warto Zwracać uwagę.

Radny Grzesłarł' Listkowski zapytał, skąd projektanci mięli rł.iedzieć o wodociągu skoro nie było
go na mapie.

Pani Kierownik powiedziała, Że projektant dostał czystą mapę.

Radny Herrryk Saeler zap1tał jaki był koszt przygotowania prywatnego placu przed Tumiejem
Rycerskim.

Wójt odpowiedział, że Tumiej odbył się na terenie Szkoły.

b) Przewodniczącego Rady Gminy

Nie zabrano glosu vr tej sprarł ie.

4d-12.

Wolne wnioski

Radny Grzesław Listkowski powiedział. Że długość dróg sołeckich zgłoszonych do utw_ardzenia
wynosi 14 km. Dodał. Że po Żniwach Sohysi spróbują ustallc kolejność budowy dróg. Zaznaczył
równieŻ, Że apeluje o zgodę na zakup walca. Poprosił również o przedłuŹenie terminu składania
deklaracji w ogłoszonych konkursach do 10 sierpnia. Zwrócił się także do Pani Kierownik Izabeli
Lewandowskiej z prośbą o usunięcie zaklzaczen przy dtodzę z Wąpielska do Półwieska.

Przewodniczący powiedział. że nie uczestniczył przy podpisaniu protokołu z kontroli RIo, bo nie
został o tym poin1brmowany. Zwrócił się także z zapyIaniem o moŻliwośó udostępnienia protokołu.

Wójt odpowiedział' że faktycznie zapomniał poinformować Przewodniczącego. Dodał, że protokół
moŻe Zostać udostępniony.

Przewodniczący powiedział. Że do końca lipca należy wyliczyć tundusz sołecki.

Seketarz Gminy powiedziała, Że dzisiaj zostanie wyliczony" ajutro rozesłany.

Przewodniczący zapy1ał o wartość zwrotu tunduszu sołeckiego.

Pani Skarbnik polł ie działa. Że nie ma jeszcze pismo rł tej sprawie.

Przewodniczący powiedział, Że resńa ZoStanie po$a z budzetu gminy.

Pani Skarbnik powiedziała, Że duzo faktur nie zostało zaliczonych' ponier,vaż nie były poprawnie
opisane. Dodała równieŻ, Że część t-aktur wystawionych przez SZB nie moŻe byó za|iczona.
Problem dotyczy stawki VAT na takturach.

Radny Adam Jabłoński zapytał o koszt obsługi prawnej Urzędu.

Radny Euzebiusz Łapkiewicz zapytał" czy podatek dla posiadaczy działek o powierzchni poniŻcj
1 ha musi być tak wysoki'

Wójt powiedział" że Stafostwo dokon}łvało aktualizacji w geodezji i posiadacze działek o
powierzchni poniżej 1 ha nie są posiadaczami gospodarstĘ w'ięc opłaty naliczane są od metra i
wynoszą 0'30 zł za m2.

Przewodniczący zapytał czy moŻna podjąó uchwałę o obniżeniu tej stawki.

Radca prawny n1'jaśnił" że są progi stawek, w których naleŻy się zmieścić.

Wójt powiedział, Że jeśli na działce są budynki gospodarskie to moŻna wystąpić w Starostwie o
zmianę zapisu na ,.działka potencjalnie rolnicza''



Pani Skarbnik powiedziała' Że ostatni rachunek Radcy Prawnego _ Mirosława Szczawińskiego jest
wystawiony na kwotę 4 906 zł, mecenas Kuczmarski otrzymywał 1 906 zł netto (2 500 zł brutto).

Przewodniczący powiedział, Że przy drodze gminnej rosną drzewa. a ich gałęzie uniemożliwiają
przejazd większym maszynom rolniczym i zwrócił się z zap1taniem o możliwośó ich podcięcia.

Pani Kierownik SZB odpowiedziała, Że jeś1i będzie zgoda na podcięcie to pracownicy to wykonają.

Radny Grzesław Listkowski zap1'tał ile osób złożyło dokumenty w konkursie na Dyrektora Szkoły
w Wąpielsku.

Pani Seketarz odpowiedziała, Że jedna oferta.

Sołtys Franciszek Bzinkowski poprosił o przesyłanie większej liczby egzemplarzy kul.

Przewodniczący zap7Ąał czy są jeszcze py.tania. Plań nie było.

Ad.13

Zapytania i interpelacje.

Były zgłaszarle na bieŻąco jak w protokole.

Ad.14

Zamknięcie sesji.

Tomasz Czajkowski Przewodniczący Rady Gminy po
obrady XXVII Sesji Rady Gminy Wąpielsk o godz. 10:40.

wyczerpaniu porządku obrad zamknął

Protokołowała:

M' Przybyła

Przervodniczacv
xaay'cminł_ I
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